



1. Вы услышите 6 высказываний. Установите соответствие между **высказываниями** каждого говорящего **A - F** и утверждениями, данными в **списке 1 - 7**. Используйте каждую **цифру**, обозначающую утверждение, только один раз. **В задании есть одно лишнее утверждение**. Вы услышите запись дважды. Занесите свои ответы в клетки задания **1** без пробелов и знаков препинания.

1. Strange as it may seem, but they drink it with milk.
2. Some traditional old clothes seem an odd thing to wear nowadays.
3. I think it's rather funny to dance in the rain.
4. I eat this dish, because it's my favourite.
5. My friends and I usually visit different summer festivals.
6. I'd prefer to have two or more birthdays.
7. This is the best starting point for visiting the country.

A	B	C	D	E	F

2. Определите, какие из приведённых утверждений (**A - G**) соответствуют содержанию текста (**1 — True**), какие не соответствуют (**2 — False**) и о чём в тексте не сказано, то есть на основании текста нельзя дать ни положительного, ни отрицательного ответа (**3 — Not stated**). Занесите ответы в таблицу. Вы услышите запись дважды.

- A.** The driver promises to get to the museum in 25 minutes.
- B.** The taxi fare has grown up since last year.
- C.** The passenger will arrive at the museum before it closes.
- D.** The passenger was an experienced driver.
- E.** The driver advises on the cheapest restaurant in the area.
- F.** The driver suggests the man to get to the restaurant by taxi.
- G.** That day the subway didn't work.

A	B	C	D	E	F	G

В заданиях 3 - 9 обведите цифру 1, 2 или 3, соответствующую выбранному вами варианту ответа. Вы услышите запись дважды.

3. The speaker became an English teacher because ____

1. he didn't know any other subject.
2. because he liked English more than French.
3. he understood that he knew French worse than English.

4. One thing people don't know about him is that he ____

1. likes chocolate most of all.
2. likes dark chocolate.
3. doesn't like chocolate at all.

5. He is never without ____

1. an optimism.
2. a sense of humour.
3. songs.

6. His best teaching moment is when someone gives him some feedback which shows that they ____

1. have understood what you have done.
2. have appreciated or enjoyed what you have done.
3. have learned what you have done.

7. If he hadn't been a teacher, he would have been a ____

1. millionaire.
2. president.
3. businessman.

8. His son has just started a Linguistics and English Language course at university and he ____

1. is satisfied with it.
2. is puzzled with it.
3. is afraid of it.

9. As his son is a philologist too, ____

1. the rest of the family has nothing to speak about.
2. he always tries to give him a piece of advice.
3. they can always have a good chat about glottal stops.